非常社區節(油尖旺區)。





2023.8.18 £ ~ 8.27 £

非常社區節 (油尖旺區)

Space+ Festival ► (Yau Tsim Mong District)

繼非常社區節(元朗區)後,團隊來到 油尖旺區與更多社區組織、藝文團體 及街坊攜手協作,共同策劃一連串的 夏日節目予公眾參與。團隊將會聯同 於公開徵募中遞交了申請的團體,於 登打士街休憩處及其他區內公共空間 舉行戶外音樂會、講故事會、主題展 覽、社區導賞及城市遊蹤等多種活動 ,歡迎街坊公眾一同參與。 Seeking the perfect opportunity to indulge yourself with summer events? The long wait is over! Following Very Hong Kong's placemaking journey in Yuen Long District last winter, we are teaming up with more NGOs, local performers and kai-fongs to co-curate a wide array of exciting programmes for all. Check out our event schedule to spoil yourself with music shows, exhibitions, workshops, guided tours and more. We look forward to greeting you on Dundas then!

手作體驗 Craft Workshop



城市探索 City Exploration



透過幾場於油麻地及太子舉辦的導賞團,邀請公眾用嶄新角度欣賞社區,重新認識城市空間前世今生的故事。

超過二十個油尖旺區非牟利團體透過舉辦以音樂、健康、環保、保育及共融為題的體驗工作坊,讓街坊輕鬆

Meet and greet over 20 Yau Tsim Mong District NGOs in their

upcoming workshops. Themed around music, well-being, green living, heritage conservation and social inclusion, we are sure you will have an enjoyable day with friends and kai-fongs!

認識各種社會議題。

In collaboration with curious local experts of the District, you are invited to explore hidden gems around the neighbourhood with fresh lens, unravelling new insights and indigenous knowledge that are exclusive in Yau Tsim Mong!

流動傢俬 Mobile Furniture



由香港中文大學建築學院教授及學生為主場地特別 設計的社區傢俬,鼓勵街坊創意活用區內公共空間, 為平凡日常注入新意。

Designed in collaboration with teachers and students from the School of Architecture, the Chinese University of Hong Kong, we redefine the festival venues with decors and mobile furniture to encourage wider public usage of these public spaces, injecting new energy and creating collective memories with their users.

共享空間 Communal Space



團隊深信,公共空間應是所有人皆能免費且平等地自由使用。為推廣公共生活,團隊把位於家樂坊旁邊的登打士街休憩處打造成是次社區節的主場地,廣邀區內組織一同於場內舉辦活動,讓街坊及大眾能體會共享空間所帶來的樂趣和可能性。

During the 10-day festival, the Dundas Street Sitting-Out Area is temporarily transformed into a community living room for all. Indulge yourself with series of workshops, performances plus dialogues with kai-fongs from all walks.

成果展覽

Thematic Exhibition



由四組「非常社區學堂」學員親身構思的地方營造提案,以新穎手法突出地方特色,回應社區需要,實踐所學概念。

Proudly presented by our Space+ Academy trainees, join us in these 4 interactive placemaking showcases on Dundas Street Sitting-Out Area, each representing an adventurous yet grounded attempt to better community development through addressing local needs and aspirations.

戶外表演 Street Performance



廣邀油尖旺區各藝文團體到場表演,包括街頭演唱、 樂隊合奏及真人圖書館等,促進社區共融,與眾同樂。

Enjoy an array of exciting music shows and human library prepared by arts and cultural talents in Yau Tsim Mong District – stay tuned and don't miss the show!

非常社區節 (油尖旺區) | 活動節目表

Space+ Festival (Yau Tsim Mong District) | Event Schedule

8.18 (五) 登打士街休憩處

19:00 - 20:45 | 「留聲」音樂會

8.19 (六) 登打士街休憩處

0.13 (/\)	加工时外态处	
09:30 - 12:30	為您「家」油健康站	Q
11:30 - 21:00	學員成果: 生生不「熄」	層
11:30 - 21:00	學員成果: 好擠迫實驗室	層
13:00 - 21:00	午夜藍性/別文化展	Ħ
14:00 - 15:00	音樂表演: etc.3	\$
14:00 - 17:00	閒玩家常	(
14:00 - 18:00	學員成果: 抖一抖賽車場	
14:00 - 18:00	學員成果: [×,"誰都MK過`°''哪個沒有?▮*	H
14:00 - 18:00	CanTone 港·通- 一齊來學廣東話!	河
14:00 - 18:00	油尖旺環保靚:綠色圍爐/自發執煙頭競賽/@	国
	小食店裸買初體驗	
15:00 - 16:00	音樂表演: Not Travelling	
15:30 - 16:30	油尖旺環保靚: 觀察綠在回收流動點	Q
16:00 - 17:00	音樂表演: Jason	P
17:30 - 19:30	「想家的日子」講故事會	P
19:30 - 21:30	午夜藍真人圖書館 – 男性性工作者	

8.20(日) 登打士街休憩處

10:00 - 18:00 │ 學員成果: [×,"誰都MK過`°"哪個沒有? ▮ __* ⑩ 10:00 - 18:00 | 油尖旺環保靚: 綠色圍爐 / 自發執煙頭競賽 / 💿 📵 小食店裸買初體驗 10:00 - 21:00 | 學員成果: 生生不「熄」 10:00 - 21:00 | 學員成果: 好擠迫實驗室 11:00 - 12:00 | 音樂表演: Music Soul 11:00 - 18:00 | 親親鬧市水世界 12:00 - 13:00 | 音樂表演: K-Poon & Hins史 13:00 - 14:00 | 音樂表演: Michael & Timothy 13:00-18:00 | 社區故事扭蛋機 — 來一場週末微旅行 13:00 - 21:00 | 午夜藍性/別文化展 14:00 - 15:00 | 音樂表演: Junes Ho & JWC Music 14:00 - 18:00 | 學員成果: 抖一抖賽車場 14:00 - 18:00 | 非常體驗!公共空間設計師 15:00 - 16:00 | 音樂表演: Vinky 15:00 - 19:00 | 賽馬會「回收轆轆」流動環保計劃 16:00 - 17:00 | 音樂表演: Sunny 17:00 - 18:00 | 音樂表演: Sky 18:00 - 19:00 | 音樂表演: Jamulus HKG 19:00 - 20:00 | 音樂表演: Karma 20:00 - 21:00 | 音樂表演: 孫軒 & Shirley



特別呈獻:

《那個週末,我坐上了回到過去的旺角紅VAN》

日期: 8.19 (六) 8.20 (日) 時間: 12:00 - 13:00 11:00 - 12:00 13:30 - 14:30 12:30 - 13:30 15:00 - 16:00 15:00 - 16:00 16:30 - 17:30 16:30 - 17:30

集合及解散地點: 登打士街休憩處

8.27 (日) 旺角天橋 / 大角咀舊樓天台



《城市博物館》

日期: 8.18 - 8.27 (五 - 日) 地點: 油尖旺區任何一個角落



8.26 (六) 砵蘭後巷

15:30 - 17:00 | 探索潛藏的後巷

14:00 - 16:00|遮遮去哪兒

15:00 - 20:00 | 天台の聚

(b) (a)

主辦機構

Organizer



非常香港於2013年成立,是根據《稅務條例》(第112章)第88條獲豁免繳稅的非牟利慈善機構。機構多年來致力倡議以社區主導、創新的方法活用城市公共空間,支持本地多元藝術文化、鼓勵社區創意。

Founded in 2013, Very Hong Kong is a charitable foundation which advocates innovative use of public spaces in Hong Kong. We envision to redefine public space through public participation, social innovation and self-curated cultural programmes.

贊助機構 Sponsor



何鴻毅家族香港基金

The Robert H. N. Ho Family Foundation HK

場地設計夥伴

Venue Design Partner







社區夥伴

Community Partner





















































